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ZAPISNIK 

sa 45. sjednice Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore, 

održane 11. marta 2016. godine 

 

 

Sjednica je počela u 14,10 časova. 

Sjednici je predsjedavala Marija Maja Ćatović, zamjenica predsjednika Odbora. 

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Predrag Sekulić, Šefkija Murić, Genci Nimanbegu, 
Danko Šarančić i Azra Jasavić, kao i poslanik Nikola Gegaj, koji je zamijenio odsutnog člana 
Obrada Miša Stanišića. 

Sjednici nijesu prisustvovali predsjednik Odbora Slaven Radunović i članovi Odbora: Obrad 
Mišo Stanišić, Vuk Roćen, Nada Drobnjak, Damir Šehović, Predrag Bulatović i Koča Pavlović. 

Sjednici su prisustvovale sekretarka Odbora Marija Maraš i saradnice u Odboru Sanja 
Bulatović i Marija Milošević. 

Sjednica je bila otvorena za javnost i ispraćena od strane predstavnika medija. 

 

* * * * * *  

  

Zamjenica predsjednika Odbora Marija Maja Ćatović konstatovala je da postoji kvorum za rad 
i odlučivanje, pa je utvrđen sljedeći 

 

D N E V N I    R E D : 

 

- Zapisnici sa 40. i 42. sjednice Odbora - 

- Zabilješke sa 43. i 44. sjednice Odbora - 

 

1. Izvještaj o radu Odbora za evropske integracije u 2015. godini; 

2. Plan rada Odbora za evropske integracije za 2016. godinu. 

  

* * * * * * 

 

Prije razmatranja prve tačke dnevnog reda, zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je pozvala 
poslanike da se izjasne o zapisnicima sa 40. i 42. sjednice Odbora i zabilješkama sa 43. i 44. 
sjednice Odbora. 

Zapisnici i zabilješke su usvojeni jednoglasno, bez primjedbi. 

 

TAČKA 1 

Izvještaj o radu Odbora za evropske integracije u 2015. godini 

U uvodnom izlaganju, zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je kazala da je Izvještaj 
koncipiran u četiri cjeline – kratak uvod sa pregledom rada Odbora u minuloj godini, podaci o 
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sjednicama Odbora, ostale aktivnosti (učešće u aktivnostima organizovanim u Crnoj Gori i 
inostranstvu i aktivnosti usmjerene na komunikaciju sa građanima), kao i sastav Odbora u 
prethodnoj godini. U dijelu posvećenom sjednicama, dat je prikaz zakonodavnih, nadzornih i 
drugih aktivnosti Odbora. U tom smislu, održano je ukupno 12 samostalnih sjednica Odbora, 
dvije zajedničke sjednice sa Odborom za međunarodne odnose i iseljenike i jedna zajednička 
sjednica sa Odborom za ekonomiju, finansije i budžet, a na njima su razmotrene ukupno 43 
tačke dnevnog reda. 

Poslanica Ćatović je navela niz dokumenata koje je Odbor razmotrio u prethodnoj godini, te 
istakla da je održano ukupno 25 konsultativnih saslušanja, dok kontrolnih saslušanja nije bilo. 
Kad su u pitanju dokumenti koji nose oznaku „interno“, Odbor je razmotrio tri nacrta 
pregovaračkih pozicija, za poglavlja 13 – Ribarstvo, 15 – Energetikа i 19 – Socijаlnа politikа i 
zаpošljаvаnje, kao i sedam izvještaja o pregovaračkim poglavljima, za poglavlja 4 – Slobodа 
kretаnjа kаpitаlа, 6 – Privredno prаvo, 7 – Prаvo intelektuаlne svojine, 11 – Poljoprivredа i 
rurаlni rаzvoj, 16 – Porezi, 29 – Carinska unija i 32 – Finаnsijski nаdzor. 

U okviru komunikacije Odbora sa građanima, tokom minule godine organizovane su dvije 
javne tribine o pregovaračkim poglavljima 15 – Energetikа, 19 – Socijаlnа politikа i 
zаpošljаvаnje i 13 – Ribarstvo, kao i četiri tribine sa učenicima gimnazija u Podgorici, 
Danilovgradu, Baru i Ulcinju, u okviru kojih su organizovani i sastanci sa predstavnicima 
lokalnih samouprava, na temu korišćenja IPA fondova. 

Kad je u pitanju parlamentarna diplomatija, poslanica Ćatović je podsjetila da su članovi 
Odbora učestvovali na četiri sastanka COSAC-a, jednom sastanku COSAP-a, kao i na dvije 
konferencije organizovane u okviru Mreže parlamentarnih odbora za ekonomiju, finansije i 
evropske integracije parlamenata Zapadnog Balkana. Pored toga, organizovane su studijska 
posjeta Holandiji i bilateralna posjeta Poljskoj. U Crnoj Gori je takođe organizovan niz susreta, 
i to sa predstavnicima parlamenata i/ili vlada Ujedinjenog Kraljevstva, Belgije, Portugala, 
Letonije, Poljske, Francuske, Njemačke i Srbije, kao i sa predstavnicima Evropske komisije. 

Nakon što je upitala članove Odbora za komentar na Izvještaj o radu Odbora ili za osvrt na 
njeno izlaganje, zamjenica predsjednika Odbora je konstatovala da nema zainteresovanih za 
raspravu, te pozvala članove da glasaju. 

Izvještaj o radu Odbora za evropske integracije za 2015. godinu je usvojen jednoglasno. Za 
Izvještaj su glasali: Marija Maja Ćatović, Predrag Sekulić, Šefkija Murić, Genci Nimanbegu, 
Danko Šarančić, Azra Jasavić i Nikola Gegaj. 

Zatim se prešlo na razmatranje druge tačke dnevnog reda. 

 

TAČKA 2 

Plan rada Odbora za evropske integracije za 2016. godinu 

Zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je predstavila Plan rada Odbora za evropske 
integracije u 2016. godini, koji je podijeljen u četiri cjeline: praćenje procesa pregovora, 
kontrolna uloga, međunarodne aktivnosti i promocija procesa evropskih integracija u 
crnogorskoj javnosti. 

Kad su u pitanju sjednice Odbora, zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je kazala da je Plan 
izrađen u skladu sa dinamikom rada u prethodnoj godini i Planom rada Vlade za 2016. godinu, 
pa će na dnevnom redu biti set dokumenata i izvještaja Ministarstva vanjskih poslova i 
evropskih integracija, a neki od njih će biti razmatrani, kao i u 2015. godini, na zajedničkim 
sjednicama sa Odborom za međunarodne odnose i iseljenike i Odborom za ekonomiju, 
finansije i budžet. Razmatranje nacrta pregovaračkih pozicija zavisiće od dinamike njihove 
pripreme od strane Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija, a kako je najavila 
poslanica Ćatović, već na sljedećoj sjednici će biti razmotrene pregovaračke pozicije za 
poglavlja 1 – Sloboda kretanja robe i 22 – Regionalna politika i koordinacija strukturnih 
instrumenata. Ćatović je dodala da je novina u ovogodišnjem Planu razmatranje polugodišnjih 
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izvještaja o realizaciji akcionih planova za poglavlja 23 i 24, te istakla da će biti potrebno 
izjašnjavanje članova Odbora o tome da li da se ova aktivnost nađe u finalnom Planu rada za 
2016. godinu. 

U okviru međunarodnih aktivnosti, poslanica Ćatović je najavila da će se ove godine održati 
četiri sastanka COSAC-a, u okviru predsjedavanja Holandije i Slovačke, kao i dva sastanka 
COSAP-a, u okviru predsjedavanja Bosne i Hercegovine i Makedonije. Kad su u pitanju 
posjete stranih delegacija, u martu je već realizovan susret sa delegacijom Nacionalne 
skupštine Francuske, a u aprilu će Crnu Goru posjetiti delegacija njemačkog Bundestaga i 
delegacija italijanskog Senata. Poslanica Ćatović je obavijestila da je Planom predloženo da 
Odbor za evropske integracije u II ili III kvartalu organizuje radnu posjetu Parlamentu Malte, 
kao zemlji koja će u prvoj polovini 2017. godine predsjedavati Savjetu EU, te upitala poslanike 
za mišljenje o ovoj aktivnosti. 

U dijelu promocije procesa evropskih integracija, Ćatović je najavila da su Planom predviđene 
najmanje dvije javne tribine Odbora – od kojih je javna tribina na temu poglavlja 11 – 
Poljoprivreda i ruralni razvoj i 12 – Bezbjednost hrane, veterinarstvo i fitosanitarni nadzor već 
održana, a u martu će biti održana i javna tribina za poglavlje 1 – Sloboda kretanja robe. 
Takođe, Planom su predviđene najmanje dvije javne tribine sa učenicima gimnazija, praćene 
sastancima sa predstavnicima lokalnih samouprava, na temu IPA fondova. Odbor će nastaviti 
i da radi na daljoj promociji Fejsbuk i Tviter naloga. 

Poslanica Ćatović je podsjetila članove da im je Sekretarijat Odbora dostavio istraživanje o 
percepcijama javnosti i komuniciranju procesa evropskih integracija u Crnoj Gori, koje je 
uradila agencija De Facto. Prema odgovorima ispitanika na pitanje o tome ko daje ključan ili 
veliki doprinos procesu integracija Crne Gore u EU, Skupština Crne Gore je na trećem mjestu 
(iza Vlade i Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija), a Odbor za evropske 
integracije na petom mjestu. Poslanica Ćatović je izrazila zadovoljstvo što je 49,5% ispitanika 
ocijenilo da Odbor daje ključan ili doprinos u velikoj mjeri procesu integracija Crne Gore u EU, 
što je značajan porast u odnosu na 2013. godinu kada je taj procenat iznosio 40%.  

Na kraju, Ćatović je obavijestila članove da delegacija njemačkog Bundestaga dolazi u Crnu 
Goru 8. aprila, te zamolila da zamolila za prisustvo članova Odbora na sastanku sa njemačkom 
delegacijom. Takođe, predložila je da sastanku COSAP-a kao članovi delegacije Odbora 
prisustvuju Azra Jasavić i ona, sa čim su se prisutni članovi Odbora saglasili. 

Članica Odbora Azra Jasavić saglasila se sa predloženim Planom rada za 2016. godinu, te 
predložila da Odbor intenzivira svoju saradnju sa NVO sektorom, a naročito sa organizacijama 
koje se bave vladavinom prava i pitanjima iz poglavlja 23 i 24. Prema njenim riječima, ta 
saradnja bi se mogla realizovati kroz konsultacije prije sjednica na kojima će se razmatrati 
izvještaji o sprovođenju akcionih planova za ova dva poglavlja. Takođe, poslanica Jasavić je 
kao dobru praksu istakla saradnju sa lokalnim samoupravama u dijelu korišćenja pretpristupnih 
fondova, te predložila da se slična saradnja uspostavi i sa nevladinim organizacijama, odnosno 
da se organizuju konstruktivne rasprave u cilju pružanja podrške NVO-ima koji imaju problema 
u obezbjeđivanju sredstava za kofinansiranje projekata. 

Član Odbora Genci Nimanbegu je kazao da Odbor vrlo često u okviru kvartalnih i polugodišnjih 
izvještaja koje dostavlja Ministarstvo vanjskih poslova i evropskih integracija razmatra 
informacije koje se donekle poklapaju, te dodao da bi se način izvještavanja od strane 
Ministarstva mogao unaprijediti. Takođe, predložio je da Odbor organizuje seminar koji bi 
okupio predstavnike odbora za evropske integracije zemalja regiona, Ministarstva vanjskih 
poslova i evropskih integracija, Ministarstva finansija, lokalnih samouprava i nevladinih 
organizacija, a koji bi se ticao unapređenja korišćenja IPA fondova i doprinio rješavanju 
problema kofinansiranja projekata. Poslanik Nimanbegu je podržao predlog da se organizuje 
studijska posjeta Malti i predložio da se ona realizuje krajem maja, a da u posjeti učestvuje po 
jedan član Odbora iz svake partije. 

Poslanica Ćatović se saglasila sa predlozima za organizaciju studijske posjete Malti i za 
jačanje saradnje sa NVO sektorom, te dodala da bi bilo dobro i na sastanke sa predstavnicima 
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lokalnih samouprava pozvati nevladine organizacije koje sprovode projekte finansirane od 
strane EU. Dodala je i da će izvještaji o sprovođenju akcionih planova za poglavlja 23 i 24 biti 
razmatrani na posebnim sjednicama Odbora. 

Pošto je konstatovala završetak rasprave, zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je pozvala 
članove na glasanje. 

Plan rada Odbora za evropske integracije za 2016. godinu je usvojen jednoglasno. Za 
usvajanje Plana su glasali poslanici: Marija Maja Ćatović, Predrag Sekulić, Šefkija Murić, 
Genci Nimanbegu, Danko Šarančić, Azra Jasavić i Nikola Gegaj. 

 

Sjednica je zaključena u 14,50 časova.   

 

 

SEKRETARKA ODBORA 

 

Marija Maraš s.r. 

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA ODBORA 

 

Marija Maja Ćatović s.r. 


